

PARAMOL EXTRA 1000 Caplets

Composition:

Each caplet contains:
Paracetamol 1000 mg

Therapeutic Activity:

Non-opioid analgesic, antipyretic.

Indications:

1. Mild to moderate pain.
2. Fever.
3. Migraine
4. Tension headaches.

When should this preparation not be used:

Paramol extra caplets are contraindicated in the following cases:

- Patients with known hypersensitivity to paracetamol or any of the excipients.
- Patients with severe liver disease.

Precautions:

Do not use with other products containing Paracetamol.

Side Effects:

In addition to the desired effects of Paramol extra some side effects may occur during the course of treatment, if you notice any change in your health, inform your doctor.

Side effects of Paramol Extra 1000 caplets that require special attention. Treatment should be discontinued if any appear:

Allergic reactions: Swelling of the face, mouth & throat, difficulty breathing, itching or rash if you take more than recommended & you have diarrhea, vomiting, stomach pain or abdominal cramp.

Drug Interactions:

If you are taking another medicine concomitantly or if you have just finished treatment with another medicine inform your physician in order to prevent hazards and lack of efficacy resulting from drug interactions. This is especially important for the followings:

NSAI Drugs, alcohol, anticonvulsants (including phenytoin, barbiturates, carbamazepine, phenothiazines), isoniazid, oral anticoagulants, coumarin and indandione derivatives anticoagulants, chloramphenicol, contraceptive preparations, rifampicin and aminophenazone

Do not take this medicine without consulting your physician before starting treatment:

- If you have anemia, cardiac, pulmonary, renal, or hepatic disease.
- If you are chronic alcoholics
- For children under 12 years of age.

Warnings:

Paramol Extra 1000 caplets contain Paracetamol. Severe liver damage may occur if patient:

- Take more than 4 caplets in 24 hrs.
- Take with other drugs containing Paracetamol.
- Consume alcoholic drinks during treatment period.

To Avoid Poisoning:

1. Keep the medicine out of the reach of children.
2. If an excessive dose is taken, or if a child swallowed the medication accidentally, seek help at an emergency and take the remaining medicine with you.
3. Do not induce vomiting without consulting the physician.
4. Do not take your medication in the dark, always read the label and make sure you are using the right medication.
5. Always notice the expiry date and never use the medicine after the mentioned date.
6. Avoid exposure of the drug to excessive heat and humidity during storage.
7. Use the drug only as prescribed. In the case any adverse effect not mentioned in the leaflet develops, discontinue use and consult your physician.

Dosage and Administration:

- One caplet every six hours as needed. The total dose should not be more than 4 caplets a day.
- Do not use for more than 3 days for reducing fever or for more than 5 days for relieving pain without consulting your physician.
- Do not chew or crush, swallow the caplet with water.

Missed Dose:

- Take the missed dose as soon as you remember, unless it is the time for your next dose, skip the missed one and continue as your regular dose schedule.
- Do not double the dose.

Storage:

Store at a temperature between 15 -30 °C.

Presentation:

A box of 7 caplets.



Beit Jala Pharmaceutical Co.

81, Al-Madaress St.
P. O. Box 58
Beit Jala – Palestine
<http://www.beitjalapharma.com>

برامول إكسترا 1000 أقراص

التركيبية الدوائية:

يحتوي القرص الواحد على:
براسيتامول 1000 ملغم

الفاعلية العلاجية:

مسكن غير أفيوني وخافض للحرارة.

الإستعمالات:

1. الألم الطفيف الى المتوسط.
2. الحمى.
3. الشقيقة (الصداع النصفي).
4. الصداع نتيجة التوتر.

متى يمنع استعمال هذا العلاج:

يمنع استخدام أقراص برامول إكسترا في الحالات التالية:

- للمرضى الذين لديهم حساسية معروفة للبراسيتامول أو لإحدى مركبات الدواء.
- للمرضى الذين يعانون من امراض حادة في الكبد

الاحتياطات:

لا تتناول الدواء مع أدوية أخرى تحوي براسيتامول.

الأعراض الجانبية:

إضافة إلى التأثيرات العلاجية المرغوبة لأقراص برامول إكسترا 1000, قد تحدث بعض الاعراض الجانبية خلال فترة العلاج، إذا لاحظت أي تغيير في حالتك الصحية، أعلم طبيبك بذلك.

الأعراض الجانبية لأقراص برامول إكسترا 1000 التي تقتضي اهتماماً خاصاً. يجب التوقف عن العلاج في حال ظهور أي منها:
تفاعلات تحسسية: انتفاخ الوجه، انتفاخ في الفم والحنجرة ، صعوبة في التنفس، حكة أو طفح في حال تناول أكثر من الجرعة الموصى بها. وقد يحصل اسهال، تقيؤ، ألم في المعدة , تشنج في البطن.

التفاعلات بين الادوية:

إذا كنت تستخدم دواء " آخر في نفس الوقت او انتهيت مؤخراً من العلاج بدواء آخر, اعلم طبيبك بذلك لتجنب المخاطر او قلة نجاعة العلاج التي تنتج من التفاعلات بين الأدوية، هذا مهم خصوصاً للأدوية التالية:

مضادات الإلتهاب غير الستيرويدية، الكحوليات، مضادات الاختلاج (تتضمن فينيتوين، باريتيور، كاربامازيبين، فينوثيرازينات) ايزونيازيد، مضادات التخثر الفموية، مضادات التخثر المشتقة من الكومارين والإنداندون، كلورامفينيكول، موانع الحمل، ريفامبيسين وامينوفينازون.

لا تستخدم هذا الدواء دون استشارة طبيبك قبل بدء العلاج:

- إذا كنت تعاني من أمراض فقر دم، القلب، الرئة، الكلى أو الكبد.

- إذا كنت تشرب الكحول بشكل مزمن.

- للأطفال دون 12 سنة.

تحذيرات:

- المستحضر برامول إكسترا 1000 أقراص يحتوي على براسيتامول. قد يحدث خلل في الكبد في حالة:

- تناول المريض أكثر من 4 أقراص يومياً.
- تناول المريض أقراص برامول إكسترا 1000 مع أدوية أخرى تحوي براسيتامول.
- شرب الكحول خلال فترة العلاج.

لتجنب التسمم:

1. احفظ الادوية بعيداً عن متناول ايدي الاطفال .
2. اذا تناولت جرعة زائدة او اذا تناول طفل الدواء عن طريق الخطأ, يجب التوجه مباشرة الى قسم الطوارئ مع اخذ الكمية المتبقية من الدواء.
3. لا تحاول احداث التقيؤ دون استشارة الطبيب.
4. لا تتناول دواءك في الظلام وقرأ التعليمات لتتأكد انك تأخذ الدواء الموصوف.
5. تأكد دائماً من تاريخ نهاية صلاحية الدواء ولا تأخذ الدواء بعد تاريخ الانتهاء المذكور.
6. تجنب تعريض الدواء للحرارة والرطوبة الشديديتين خلال فترة التخزين.
7. تناول الدواء حسب الوصفة فقط. في حالة ظهور أي اعراض جانبية غير واردة في النشرة، توقف عن استخدام العلاج واعلم طبيبك.

الجرعة وتعليمات الاستخدام:

- قرص واحد كل 6 ساعات حسب الحاجة. الجرعة الكلية يجب ان لا تتجاوز 4 أقراص في اليوم.
- لا تستعمل الدواء لأكثر من 3 أيام لخفض الحرارة أو لأكثر من 5 أيام لتسكين الألم دون استشارة طبيبك.
- لا تمضغ أو تسحق القرص، بلعه مع الماء.

في حال نسيان جرعة:

- خذ الجرعة المنسية حالما تتذكر و لكن اذا اقترب موعد الجرعة التالية, اترك الجرعة المنسية واكمل حسب جدول الجرعات الاعتيادي.
- لا تقم بمضاعفة الجرعة.

التخزين:

يحفظ على درجة حرارة ما بين 15-30°م.

العبوة:

عبوة تحتوي على 7 أقراص.



شركة بيت جالا لصناعة الأدوية

شارع المدارس رقم 81

ص . ب 58

بيت جالا - فلسطين

<http://www.beitjalapharma.com>